



國際佛光會世界總會 2024年1～3月活動訊息周知

活 動 專 案

一、2024年三好微電影國際創作競賽

(一)徵選主題:《「有, 沒有」 | Let's go places! 》。

(二)活動時間:

1、網路徵件:2023年12月01日～2024年04月30日止;

網路投票:2024年05月15日～2024年05月31日止。

2、相關辦法:請參見世界總會官網www.blia.org。

(三)請各協會廣邀各國相關大專院校, 或微電影創作人才參賽, 共同推動三好的美麗世界。

二、2024年佛光盃合唱暨創曲大賽

(一)日期地點:9月15日(日), 馬來西亞麻六甲

(二)參賽辦法:參見附件(一)

三、共生與共榮「為世界和平祈願祝禱, 精進修持祈願回向」

(一)有鑑於戰爭頻仍, 和平是唯一的解方, 佛光人秉持「不忍眾生苦」之悲願, 響應「為世界和平祈願祝禱」, 以精進修持之功德力, 祈願干戈早日平息, 人民富樂安康。

(二)參加辦法:

1、即日起, 至2024年12月31日止, 登入:<https://bliayad.blia.org.tw/uaohbc1/>

2、邀請全球佛光人將所持誦之經典、佛菩薩聖號或抄經次數, 隨時統計並作功德回向。

四、2024年國際佛光青年幹部會議

(一)日期:7月17至21日, 地點:德國柏林佛光山

(二)對象:

1、各佛光青年分團、三好學社幹部。

2、善財、妙慧講師及白象、天馬幹部。

五、「2024年世界佛光童軍領袖共識會議暨第八屆佛光童軍世界大露營」

(一) 日期、對象：

1、【世界佛光童軍領袖共識會議】2024年7月1~2日(一~二)

對象：佛光童軍領袖—各團總團長、各級別團長等

2、【第八屆佛光童軍世界大露營】2024年7月3~7日(三~日)

對象：年滿13~26歲之佛光童子軍、行義童軍、羅浮童子軍

(二) 地點：澳洲佛光山南天寺、Cataract Scout Park

(三) 歡迎各協會隨喜贊助佛光童軍與會之經費。

(四) 相關辦法：另行公告。

會 務 宣 導

一、2024年禪淨共修獻燈祈福法會

(一) 法會時間：3月2、3日(台灣)下午4點30分至7點。(附件二)

(二) 有意登記法會功德，請向當地別分院道場洽詢。各項功德之結緣品由當地別分院提供，淨財將挹注該道場弘法之用。

(三) 功德項目：

委員類別	功 德 類 別	文疏(功德芳名)
榮譽委員	3,500美金(10萬台幣)	閣家(10位以內)
護持委員	1,750美金(5萬台幣)	閣家(3位以內)
贊助委員	350美金(1萬台幣)	1名
發起委員	35美金(1千台幣)	1名

(四) 凡「榮譽、護持、贊助、發起」等委員，除於法會稱念文疏外，功德芳名亦將載入「功德錄」供奉於佛光大雄寶殿一年。

(五) 「功德文疏登記表」由道場法師簽名後，請於2月20日前回傳總會信箱。

二、各協會如有舉辦活動或會議，敬請於活動／會議後5日內將活動紀錄(照片、新聞稿等)email至世界總會秘書處news@blia.org, 精彩照片將挑出作為「每日圖卡」與全球大眾結緣。

三、2023年世界大會課程錄影

(一)精彩課程錄影檔案已上架至「BLIA 國際佛光會」Youtube, 歡迎各協會分享予會員大眾觀看, 課程亦可於當地安排時間進行共學。

(二)網址:

<https://www.youtube.com/playlist?list=PLc0kvFh857-Nn5mqDcL9-Yec5wGmaKKDJ>

總 務 宣 導

一、分會聘書及督導徽章

(一)各分會每二年改選乙次, 分會長及各級幹部之聘書, 由協會頒聘。



(二)分會督導經評核通過後, 得由協會頒發聘書及分會督導徽章。

(三)若有需要空白聘書(分會幹部、分會督導, 含套印檔)及分會督導徽章之協會, 可填表向總會申請。(工本費由總會結緣), 運費由協會吸收。



二、會員手冊

(一)新入會員每人手上應有一本會員手冊, 各協會會員若尚未領有手冊, 可向總會申請(工本費由總會結緣), 運費由協會吸收。

(二)語言版本: 目前有中文、英文、法文、西文及葡文等五種版本。



三、活動肩帶: 各協會若活動需要肩帶, 可向總會申訂, 共有3種款式: 紅色、紫色、橘色, 工本費每條新



台幣15元。

財 務 宣 導

一、雲端財務系統

(一)敬請於2月28日前完成2023年10~12月份財務報表填寫，並請會長、財務、輔導法師及總會副秘書長完成簽字。

(二)2024年度4季雲端財務報表填寫日期

季別	月份	系統關閉日	簽 字
2023年度 第一~四季	2023年度 財務報表	2/28/2024	需要簽字：會長、財務、輔導法師、各 洲副秘書長
第一季	1 ~ 3月	4/30/2024	無
第二季	4 ~ 6月	7/31/2024	無
第三季	7 ~ 9月	10/31/2024	無
第四季	10~12月	2/28/2025	需要簽字：會長、財務、輔導法師、各 洲副秘書長

2024年世界理事會議

一、重要訊息

(一)理事會日期：9月6~8日(五~日)，地點於日本法水寺。

(二)大阪新道場啟用儀式：9月10日(二)上午10:00。因場地空間有限，若未能參與啟用典禮，歡迎各協會另行與大阪道場登記，安排會後旅遊參訪。

(三)參加辦法：詳見(附件三)

二、報名相關

(一)報名人數：各協會700名(依會員證人數配額)、中華500名額滿為止，日本各協會人數不限。參加者須持有「佛光會員證」之佛光會員。

(二)報名網址:即日起受理報名, <https://signup.blia.org.tw/login.aspx>

1、3月31日前報名並繳費者, 每人300美金。

2、4月1-31日報名並繳費用者, 每人350美金。

3、5月1日後報名並繳費者, 每人400美金。

三、日程參考(暫訂如下, 依實際公告為準)

日期 日本時間	9/6(五)	9/7(六)	9/8(日)
06:30	海會雲來集	飯店早餐	
上午		星雲大師紀念公園揭幕儀式 大會課程	會後 旅遊
11:30		特色午餐	
14:00	報到(法水寺)、安單	議案討論	
17:00	晚餐(法水寺)	歡送晚宴	
19:00	開幕典禮暨三好微電影頒獎禮	佛光之夜、閉幕典禮	
住宿	群馬溫泉旅館	群馬溫泉旅館	

* 主辦單位保留彈性調整空間, 請依大會實際公告為準。

* 2024年度活動計劃

日 期	活 動 名 稱	方式.地點/承辦單位
1月1日	2024年「百年好合」佛化婚禮 暨菩提眷屬祝福禮	台灣佛光總本山 (中華總會)
1月3-7日	2024年南美洲佛光青年聯誼會	阿根廷
1月18日	法寶節(臘八粥贈送活動)	全球
1月13日	國際佛光會2024年 北美洲佛學會考	洛杉磯協會、多倫多協會、溫哥華 協會、舊金山協會、紐約協會、紐 澤西協會、渥太華協會、佛州協 會、聖路易協會聯合承辦
2月24日 (農曆1月15日)	佛光山開山祖師星雲大師 圓寂紀念日	全球
3月2-3日	佛光山2024年禪淨共修 獻燈祈福法會	台灣佛光總本山 (中華總會)
3月10日 (農曆2月1日)	佛光山2024年開山祖師星雲大師 出家紀念日暨信徒香會	全球
3月30-31日	國際佛光會2024年非洲聯誼會	南非南華寺 (開普敦協會)
4月5-7日	2024年亞洲佛光青年聯誼會	佛光祖庭宜興大覺寺

日 期	活 動 名 稱	方式.地點/承辦單位
4月14-28日	佛光山2024年美洲萬緣水陸法會 (外壇:4/14-4/28;內壇:4/21-28)	美國西來寺
5月15日	全球同步舉行浴佛法會	全球
5月16日	佛光山開山57週年紀念日	全球
5月18日 6月1-29日 (每周六)	國際佛光會2024年大洋洲 人間佛教宣講員培訓(線下實體)	大洋洲各協會
6月16日	佛光山泰華寺2024年落成開光典禮	佛光山泰華寺
6月21-22日	國際佛光會2024年歐洲聯誼會	德國柏林
6月23日	柏林佛光山2024年落成開光典禮	柏林佛光山



BLIA World Headquarters 2024 January ~ March Bulletin

Activities and Projects

I. 2024 International Three Acts of Goodness Microfilm Contest

1. Theme:《“Have, Have Not” | Let's go places!》
2. Event Schedule:
 - 1) Online Entry: December 1, 2023 ~ April 30, 2024
Online Voting: May 15~31, 2024
 - 2) Relevant guidelines: Please refer to the official website at www.blia.org
3. Chapters are to invite relevant schools and colleges or microfilm producers to participate, joining together to promote the beautiful world of three acts of goodness.

II. 2024 Buddha's Light Cup Choral and Songwriting Contest

1. Date and Place: September 15 (Sunday) in Malacca, Malaysia.
2. Contest Guideline: Please refer to Attachment 1.

III. Coexistence and Coprosperity ~ “Praying for World Peace – Diligent Cultivation and Dedication of Prayers”

1. In view of frequent wars and peace is the only solution, in upholding the compassionate vow of “cannot bear sentient beings suffer,” Fo Guang members are responding by offering prayers for world peace. With diligent effort in cultivating merits and praying for wars to end soon so people can live in

abundance, joy, peace, and wellness.

2. To participate:

- 1) Starting from today to December 31, login to: <https://bliayad.blia.org.tw/uaohbc1/>
- 2) Fo Guang members worldwide are invited to tabulate the number of sutras and name of bodhisattva or Buddha recited as well as sutras transcribed to dedicate the merits for peace.

IV. 2024 BLIA YAD Executive Meeting

1. Date: July 17-21/ Place: FGS Berlin, Germany
2. Eligibility:
 - 1) BLIA YAD Subdivision and TAG Club executives
 - 2) Sudhana and Sumaghati Lecturers, White Elephant and Pegasus Executives

V. 2024 Worldwide Buddha's Light Scout Leader Consensus Meeting & 8th Buddha's Light Scout Jamboree

1. Dates and Eligibility:
 - 1) 【Worldwide Buddha's Light Scout Leader Consensus Meeting】July 1~2, 2024 (Mon~Tue)
Eligibility: Buddha's Light Scout Leaders – chief scout troop leaders and troop leaders of various levels.
 - 2) 【8th Buddha's Light Scout Jamboree】July 3~7, 2024 (Wed~Sun)
Eligibility: Buddha's Light, Senior, and Rover scouts aged 13~26
2. Venue: FGS Nan Tien Temple, Australia – Cataract Scout Park
3. Chapters are welcome to provide sponsorships for Buddha's Light scouts to participate in the event.
4. Relevant guidelines will be provided separately.

BLIA Affairs

I. 2024 Chan and Pure Land Light-offering Prayer Service

1. Time: March 2-3 (Taiwan) 4:30 ~7:00 PM (Attachment 2)
2. Those interested in registering for the Dharma service, please contact the local temple. Souvenirs for the various categories will be provided by the local temples and donations will be used for Dharma propagation locally.
3. Donation items:

Committee Member	Donation	Proclamation (Donor Name)
Honorary	US\$3,500 (NTD100,000)	Whole Family (10 names)
Protector	US\$1,750 (NTD 50,000)	Whole Family (3 names)
Sponsor	US\$350 (NTD10,000)	1
Initiator	US\$35 (NTD1,000)	1

4. The names of all Honorary, Protector, Sponsor, and Initiator members will be recited at the Dharma service proclamation and also recorded in a “Merit Record” for offering in the Main Shrine at Fo Guang Shan for one year.
5. Please send the Donation Registration Form to BLIA World Headquarters before February 20 after it is signed by branch temple monastics.

- #### II. When chapters conduct activities or meetings, please email record of the activity (photos and news article) to the World Headquarters Secretarial Office at news@blia.org and outstanding photos will be selected for the “Daily Photo” to connect with members worldwide.

III. 2023 BLIA General Conference Session Recordings

1. Recording files of the remarkable sessions are now uploaded to BLIA YouTube. Chapters are welcome to share them with their members and the sessions could be used for learning locally at scheduled times.
2. Website: <https://www.youtube.com/playlist?list=PLc0kvFh857-Nn5mqDcL9-Yec5wGmaKKDJ>

General Services

I. Subchapter Appointment Certificate and Elder Advisor Badge

1. Subchapters conduct a re-election every two years, appointment certificates for subchapter president and various executives should be presented by the chapter.
2. Subchapter elder advisors should be presented with appointment certificate and the subchapter elder advisor badge upon passing evaluation.
3. If chapters require blank appointment certificates (subchapter executives and subchapter elder advisors, including printing template) and subchapter elder advisor badges, please complete the required form to apply for them from the World Headquarters. While the production fees of these will be borne by the World Headquarters, chapters are responsible for shipping fees.



II. Member Handbook

1. Each new member should have a copy of the Member Handbook, if there are chapter members who have not received the handbook, please apply from the World Headquarters. While the production fees will be borne by the World Headquarters, chapters are responsible for shipping fees.
2. Different language editions: currently there are five editions in Chinese, English, French, Spanish, and Portuguese.



- III. Activity Sash:** If chapters require sashes for their activities, they can apply from the World Headquarters. There are three designs in red, purple, and orange, the production of which are NTD15 each.



Financial Affairs

I. Cloud-based Financial System

1. Please complete the financial statements for October-December, 2023 before February 28, 2024 and chapter president, treasurer, monastic advisor, as well as World Headquarters vice secretary general are

required to sign-off.

2. Dates for completing the cloud-based financial statements for the four quarters in 2024:

Quarter	Month	System Closing Date	Sign-off
2023 1 st ~ 4 th Quarter	2023 Financial Statement	2/28/2024	Required signature: President, Treasurer, Monastic Advisor, Vice Secretary General of Region/Continent
1 st Quarter	Jan ~ Mar	4/30/2024	None
2 nd Quarter	Apr ~ Jun	7/31/2024	None
3 rd Quarter	Jul ~ Sep	10/31/2024	None
4 th Quarter	Oct ~ Dec	2/28/2025	Required signature: President, Treasurer, Monastic Advisor, Vice Secretary General of Region/Continent

2024 Board of Directors Meeting

I. Important Information

- Meeting Date: September 6~8 (Fri~Sun) at FGS Housui Temple, Japan
- FGS Osaka Temple Inauguration: On September 10 (Tue) at 10:00 am, participants unable to attend the ceremony due to space constraints are welcome to register separately with the Osaka temple for post-meeting visits.
- To participate: please refer to Attachement 3

II. Registration Guidelines

- Number of participants: 700 people for non-Chunghua chapters (**quotas in accordance with number of membership cards**), up to 500 people for BLIA Chunghua, and no limit for BLIA Japan chapters. Participants must be BLIA member with BLIA Membership Card.
- Registration website: starting from today at <https://signup.blia.org.tw/login.aspx>
 - Before March 31 with fees paid, US\$300 each.
 - April 1-30 with fees paid, US\$350 each
 - After May 1 with fees paid, US\$400 each

III. Daily Schedule (Tentative as follows, please follow actual announcements.)

Date Japan Time	9/6 (Fri)	9/7 (Sat)	9/8 (Sun)
06:30	Arrival of Participants	Breakfast at Hotel	
Morning		Venerable Master Hsing Yun Memorial Garden Unveiling Meeting Sessions	Post-Meeting Tours
11:30		Special Lunch	
14:00	Check-in (Housui Temple)	Motion Discussion	
17:00	Dinner (Housui Temple)	Farewell Dinner	
19:00	Opening Ceremony & Three Acts of Goodness Microfilm Award Ceremony	Night of Buddha's Light/ Closing Ceremony	
Lodging	Hot Spring Hotel, Gunma	Hot Spring Hotel, Gunma	

* Hosting organization reserves the right to make adjustments, please follow the Meeting's actual announcements.

* 2024 Activity Schedule

Date	Activity	Format.Venue/ Hosting Institution
Jan 1	2024 “One Hundred Years of Harmony” Buddhist Wedding & Bodhi Couples Blessing Ceremony	FGS Taiwan (BLIA Chunghua)
Jan 3-7	2024 BLIA YAD South America Fellowship Meeting	Argentina
Jan 18	Dharma Day (Gifting of Laba Porridge)	Global
Jan 13	2024 BLIA North America Buddhism Exam	Jointly Conducted by BLIA Los Angeles, BLIA Toronto, BLIA Vancouver, BLIA San Francisco, BLIA New York, BLIA New Jersey, BLIA Ottawa, BLIA Florida, BLIA St. Louis
Feb 24 (Lunar Jan 15)	Fo Guang Shan Founding Master Venerable Master Hsing Yun Memorial Day	Global
Mar 2-3	2024 FGS Chan and Pure Land Light-offering Prayer Service	FGS Taiwan (BLIA Chunghua)
Mar 10 (Lunar Feb 1)	2024 Fo Guang Shan Founding Master Venerable Master Hsing Yun Renunciation Day & Devotees’ Gathering	Global
Mar 30-31	2024 BLIA Africa Fellowship Meeting	FGS Nan Hua Temple, South Africa (BLIA Capetown)
Apr 5-7	2024 BLIA YAD Asia Fellowship Meeting	FGS Ancestral Monastery Yixing Dajue Temple
Apr 14-28	2024 FGS North America Water and Land Dharma Service (Outer Shrine 4/14-28 / Inner Shrine 4/21-28)	Hsi Lai Temple, U.S.A.
May 15	Global Bathing the Buddha Dharma Service	Global
May 16	Fo Guang Shan 57th Anniversary	Global
May 18 Jun 1-29 (Each Saturday)	2024 BLIA Oceania Humanistic Buddhism Speakers Training (In-person)	BLIA Oceania Chapters
Jun 16	2024 Inauguration of FGS Thai Hua Temple	FGS Thai Hua Temple
Jun 21-22	2024 BLIA Europe Fellowship Meeting	Berlin, Germany
Jun 23	2024 Inauguration of FGS Berlin Temple	FGS Berlin Temple